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Sagsbehandler Doknr. Sagsnr. 

HellePe 142767-22 21/24381 

 

Seniorrådsmøde 15.08.2022 

 

Tidspunkt:  Kl. 9.00 13.00 

Mødelokale: B201 

Deltagere:   Steen Gormsen Hansen, Hans-Henrik Jacobsen, Anne Fjellerad, Anne 

Spangtoft, Annette Johansen, Elisabeth Abel, Merethe Hansen 

Ordstyrer:  Merethe Hansen 

Afbud:  Elisabeth 

Øvrige deltagere: Centerchef Ulla Callesen (9.00-10.00) 

Gæster:  Webkonsulent Brian Andersen (10.00-10.30) – ikke bekræftet! No show 

Demenskonsulenter Ulla Lind, Lene Sørensen og Konny Riising (10.30-

11.00) 

Teamchef Bodil Harboe (11.00-11.30) 

Referent:  Helle Petersen  

 

 

Dagsorden: 

 

1. Godkendelse af dagsorden (fast punkt) 

Dagsorden blev godkendt. Brian Andersen har ikke bekræftet sin deltagelse. 

 

2. Godkendelse af referat af møde 30.05.2022 (fast punkt) 

Referatet blev godkendt. 

 

3. Valg af ordstyrer til mødet 5. september 2022 (fast punkt) 

Anne Fjellerad blev valgt. 

 

4. Orientering/punkter fra Sundheds- og Omsorgscentret v/Ulla 

a. Hvilke sager er i støbeskeen i den nærmeste fremtid (fast punkt) 

 

Sommeren er generelt forløbet stille uden de store udfordringer. 

Forenklingsområdet med KL er i gang. Der kommer mere om det senere. 

 

Politiske sager næste måned: 

• Status på kompetenceudvikling 

• 2 tilsyn 

• Budgetbemærkninger  

• Årlig status om antal klagesager 

• Sag om sagsfrister 

 

5. Spørgsmål til Ulla (fast punkt) 

a. Nedsat serviceniveau i hjemmeplejen i uge 29 og 30 pga. personalemangel – 

Hvad gør man for at undgå en lignende situation i fremtiden 

 

Der blev spurgt til rekrutteringsudfordringen i år i hjemmeplejen og på plejehjem-

mene. 

 

Ulla forklarede, at der har været tilstrækkelig bemandingen på plejehjemmene, 

men at Hjemmeplejen i uge 29 og har været udfordret.  

Udfordringerne har primært været, at vikarbureauerne har meldt i sidste øjeblik. 

Man arbejder i øjeblikket med atrraktiv arbejdsplads, senioraftaler, strategisk re-

kruttering, fastholdelse, elevindsatser etc.. 

Personalet testes for Covid jf. den nationale model. 

 

 

 Referat 
 

 SUOC - Team Administration 25. august 2022 
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6. Politiske Sager (fast punkt) 

Sager på Ældre- og Sundhedsudvalgsmøde 17. august 2022: 

 

Seniorrådets besøg på ÆSU-møde 17/8 om Værdig Seniorpolitik. 

Der bliver en opdeling i 2 grupper og med emnerne Demens og Ensomhed 

Ulla ønskede antal på deltagere fra Seniorråd til ÆSU-mødet på onsdag i dag. 

 

Meddelelsessager (M): (Til orientering/bemærkninger) 

M – Takst på specialtandpleje 

M – Referat Seniorrådsmøde 30.05.2022 

M – Tilsynsrapport 2022 – Torstorp Plejehjem 

M – Tilsynsrapport 2022 – Hjemmeplejen VEST  

M – Status på åbent depot 

M – Borgmesterbemyndigelse til reduceret serviceniveau i Hjemmeplejen i uge 29 og 

30 2022 

M – Brandsikker bolig 

M – Vederlagsfri tandpleje for 18-21-årige 

M – Nyt kunstprojekt på plejehjem 

M – Fotos af kunstprojekt på plejehjem 

 

Ulla gennemgik M-sagerne og uddybede punktet om tilsynsrapporter da SR havde be-

kymring over den manglende struktur i VEST, da alle SOSU-assistenter har samme 

udgangspunkt. Ulla oplyste om hvordan man arbejder med at forbedre dette, herunder 

ved forbedringsarbejde. Onboarding iværksættes når nye medarbejdere ansættes.  

Processen er at når tilsynet er udført, lægges sagen op politisk løbende og der kom-

mer en årlig tilsynsrapport inkl. indsatsområder fremadrettet, mod tidligere hvor alle 

tilsyn blev fremlagt på én gang. 

 

Politiske sager (A/I): (høringssvar) 

4.I – Forslag til nyt kommissorium for kostrådet 

Seniorrådet har ingen kommentarer 

 

5.I – Status på plan for det specialiserede socialområde for voksne 2022 

Seniorrådet har ingen kommentarer 

 

7. Godkendelse af tilrettet referat af møde 02.05.2022 (bilag) 

Referatet blev godkendt. 

 

8. Instrukser i First Agenda v/Brian 

Punktet udsættes til næste møde 

 

9. Intro til demens v/Ulla, Lene og Konny 

Demenskoordinatorerne præsenterede sig selv: 

Lene er nystartet i kommunen og dækker området Nord, Sengeløse og Balderbos 

skærmede enhed. Har tidligere arbejdet i Ishøj og er uddannet sygeplejerske. 

Lone har været ansat i 4 år som demenskonsulent. Er uddannet pædagog og ergote-

rapeut. 

Ulla er uddannet sygeplejerske og har været 10 år på hukommelsesklinik og 4 år i 

HTK. 

 

Det er vigtigt at blive udredt for at finde ud af om man har en demenssygdom og i be-

kræftende fald hvilken type demens. 

Ca. 50% på af dem der bliver udredt på hukommelsesklinikken, har ikke demens. 

 

Processen er at man først kontakter egen læge og beder om en udredning. Det er tit 

omgivelserne der bemærker ændringer og tager affære. 

Alle (pårørende, naboer eller andre) kan ringe til demenskonsulenterne og få råd, lige-

som alle kan kontakte pårørendekonsulenten. 

 

Udredningen består af en test, historien bag henvendelsen, neurologisk undersøgelse, 

blodprøver, scanning, lumbalpunktur, neuropsykologisk testning. 
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Herefter holdes der en faglig konference på Hukommelsesklinikken, hvor man opsum-

merer ift. hvilken type demenssygdom borgeren har.  Borgeren kommer ind og får re-

sultatet. Hvis borgeren gives samtykke, gives besked til kommunen. 

 

En demenstest i sig selv kan ikke bruges til noget. 

 

Når demensteamet modtaget besked fra hukommelsesklinikken om nydiagnosticeret 

borger, tages der kontakt til borger med efterfølgende besøg ift. at lære borgeren at 

kende og finde ud af hvilke tilbud der er behov for. 

 

Tidlig opsporing – hjemmeplejen kan rette henvendelse til demenskonsulenterne lige-

som de prøver at motivere borgeren til at komme til lægen for en udredning 

Når borgere er alene kan man kun appellere til at komme til læge. Borgeren har ret til 

at sige nej til hjælp. 

 

Værgemål – hvis borgeren ingen pårørende har kan kommunen søge om en beskikket 

værge i form af en advokat. En beskikket værge kan også komme på tale, hvis pårø-

rende ikke kan blive enige om værgemål. 

 

Fremtidsfuldmagt – skal udfyldes så tidligt som muligt og skal derefter forbi en notar, 

der gør dokumentet gyldigt. Fremtidsfuldmagten træder først i kraft når man ikke 

længere kan tage vare på sig selv. Det er egen læge der sender besked til Familierets-

huset om at aktivere fuldmagten. 

Man kan sætte hvem som helst ind i fuldmagten. 

 

Demenskonsulenterne arbejder på kryds og tværs i kommunen. Følger borgeren hele 

vejen også når de kommer på plejehjem. 

 

Der er gang i et sanseprojekt for at undgå udadreagerende borgere og der ligger til-

bud og en kalender på HTK.dk.  

 

Konny forsøger at sende input omkring Demenskonsulenterne til næste nr. af Senior 

Nyt. 

  

10. Fokus på ensomhed v/Bodil og Konny 

Årsagen til punktet er man er ved at kigge ind i 2023 for at finde ud af hvad der skal 

arbejdes med og her er Seniorrådets input vigtige. 

 

Hvor er der udfordringer omkring ensomhed,  

Mangler der tilbud, viden om tilbud i kommunen? 

Hvorfor er der nogen der holder sig tilbage? 

 

Dette er nogle af spørgsmålene omkring ensomhed. 

 

Hjemmeplejen er uddannet til at spotte borgere med ensomhed, ligesom forebyggel-

seskonsulenterne møder de borgere der ikke har hjælp i forvejen. 

 

Der er fokus på enlige +70 og som noget nyt, de efterladte. Man leder i systemerne 

og kontakter efter ca. 3 måneder. 

 

Der findes også ensomme borgere i forbindelse med bl.a. udredning og sundhedstjek.  

  

Ensomhed kan også have noget med ens egen væremåde at gøre – nogle ønsker ikke 

selskab.  

 

Coronaen har givet et skub i retning med at hjælpe hinanden og være opmærk-

somme. 

 

Der var nogle gode drøftelser og forslag, som mundede ud i, at det bedste man nok 

kan gøre, er at blive ved med at komme med tilbud således, at man hele tiden bliver 

opmærksom på mulighederne. 



 

 4 

 

Bodil og Konny tager input med tilbage. 

 

11. Meddelelser fra formanden (fast punkt) 

 

a. Indstilling til årets Omsorgspris – høringsfrist 22/8 

Indstiller de varme hænder der har direkte kontakt med borgerne 

 

b. Henvendelse fra borger om udfordringer med at få NemID 

HTK tager ikke hjem til borgere der ikke kan komme til kommunen. Det gør 

man i andre kommuner.  

Steen beder borger om at tage kontakt til Ældre Sagen om hjælp.  

 

c. DAB installerer brandalarmer i alle deres ældreboliger. 

Måske vil Seniorrådet invitere Børge Mogensen ud og orientere om projektet 

 

12. Sammensætning af FU 

Forslag fra formand og næstformand om, at ændre antal deltagere i FU fra 4 til 3 per-

soner blev udsat til møde i Seniorrådet i januar 2023. 

Jf. referatet fra det konstituerende møde den 14.12.2021 i nyt Seniorråd for perioden 

01.01.22 – 31.12.25 blev det under punkt 5 konstituering besluttet, at FU’s person-

sammensætning, på nær kassereren, evalueres om et år. 

Det undersøges nærmere, om vedtægterne skal godkendes af Byrådet på ny i forbin-

delse med ændring af antal personer i FU, jf. vedtægtens §9 Ikrafttræden. 

 

13. Økonomi og budget v/Merethe (fast punkt) (bilag) 

Steen prøver at kontakte Finn Nørbygaard til et arrangement i samarbejde med biblio-

teket i november.  

Ingen bemærkninger til budgettet. 

 

14. Aktivitetsplan for resten af 2022 (udsat fra møde 30/5) (bilag) 

Opdateret plan inkl. Frivillighedsdagene 

Seniorrådet deltager i Frivillighedsdagene den 27/8 - fordeling af opgaver. 

Aktivitetsplan blev gennemgået 

 

15. Planlægning af møder med politikerne 

Nedsættelse af arbejdsgruppe   

Hans-Henrik, Anne S og Steen udgør gruppen. 

 

16. Orientering fra interne arbejdsgrupper (fast punkt) 

• Plejecentre og hjemmepleje: (Anne S., Annette, Elisabeth, Hans-Henrik, Merethe) 

– Der blev drøftet mødedatoer ellers intet nyt 

• PR-gruppe: (Anne F., Hans-Henrik, Steen) – der er møde senere i dag. 

 

Der er nedsat nye grupper – Oversigt kommer fra Steen. 

 

17. Orientering fra råd og udvalg (fast punkt) 

• Kostrådet: (Anne S. og Annette) – Der er indkaldt til møde i september, besøg på 

Madhuset den 27/9. 

• Trafiksikkerhedsudvalget: (Elisabeth) – intet nyt 

• Omsorgsprisen: (Steen) afholdes 11/10 – tidligere FN-prisen. Stemning blandt af-

holderne, at det er for abstrakt. OK klubberne arrangerer omsorgsprisen. 

Næste efterår kaldes arrangementet ”Høje-Taastrup Ældredag”. Seniorrådet star-

ter planlægning i foråret 2023. 

 

• Brugerrådet Pensionisternes hus: (Hans-Henrik) – møde 22/9. Der mangler ret-

ningslinjer for lån af lokaler. 

 

• BPR Baldersbo: (Merethe) – ikke møde endnu 

• BPR Birkehøj: (Hans-Henrik) – møde 27/9 

• BPR Henriksdal: (Annette) – Hans-Henrik overtager midlertidigt -  

• BPR Sengeløse: (Anne S.) – møde i september 
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• BPR Torstorp: (Elisabeth) - intet 

Fra seneste møde: Udfordringer med mulig forskelsbehandling tages op i de respektive 

BPR. 

 

18.  Årshjul for aktiviteter (fast punkt) (bilag) 

Forskellige justeringer som Steen retter løbende. 

 

19. Høringssvar (fast punkt) 

Ingen høringssvar 

 

20. Til pressen (fast punkt) 

Deadline 31/8 – send hvis I har noget. Et punkt er nye veste til SR. 

 

 

21.  Eventuelt (fast punkt) 

Intet.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Punkter til mødet 5. september: 

• Intro til Kostråd v/Eva Bojsen og Jette Elleby – er booket 

• Brian Andersen om First Agenda 


